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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro technickou infrastrukturu a 
vybavenost ZHMP  

 

ZÁPIS z 1. jednání 
Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP konaného dne 20. 3. 2023 v 15:00 hod. 

místnost č. 349, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 
     

 
Přítomni: Viktor Mahrik, Vojtěch Mikoláš, Pavel Fikar, Tomáš Macháček, Zdeněk Edlman, Bořivoj Kůla, JUDr. 

Radmila Kleslová, RNDr. Marcela Plesníková, Ing. Eva Tylová, Jan Bartko, Michal Kočandrle, Ing. Michal 
Biskup 

Omluveni:  - 
Nepřítomni: Ing. arch. PhDr. Lenka Burgerová  
Hosté: Bc. Michal Hroza – radní pro oblast infrastruktury, Ing. Pavel Válek, MBA, Ing. Tomáš Jílek; Ing. Petr 

Hankovec   
Jednání řídil: Viktor Mahrik, předseda Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost      
 

Text zahájení: 

Předseda Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP (dále jen "Výbor") zahájil jednání v 15:00 hodin a 
přivítal přítomné členy a hosty, konstatoval, že je Výbor usnášeníschopný. Všichni členové obdrželi vytištěný Jednací řád 
Výborů Zastupitelstva hlavního města Prahy (zpracovaný odborem volených orgánů dle usnesení Zastupitelstva č.26/8 bez 
dne 22.4.2021, dosud platný). 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod  

2. ověřovatel zápisu z jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

3. program jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

4. k Ročnímu plánu obnovy, rekonstrukce, modernizace a rozvoje vodohospodářského majetku zajišťovaných 
Pražskou vodohospodářskou společností a.s. v roce 2023 - konečný návrh 
(ve stavu 2. připomínkování) 

5. k výsledku jednání s JCDecaux, Městský mobiliář spol. s r.o. 
(ve stavu 2.připomínkování) 

6. ke změně nositele úkolu u usnesení RHMP č. 220 ze dne 13.2.2022 
(ve stavu 1a připomínkování) 

7. k záměru odboru investičního MHMP na realizaci veřejné zakázky "stavba č.42812 Celková přestavba 
Císařského ostrova, etapa 0005 Rekultivace plochy v jihovýchodní části ostrova; stavební práce" 
(ve stavu 2. připomínkování) 

8. k záměru odboru investičního MHMP na realizaci veřejné zakázky "Stavba č.0012 Protipovodňová opatření na 
ochranu hl. m. Prahy, etapa 0001 Staré Město, Josefov, navýšení Q 2002 + 30 cm" 

9. Stanovení plánu termínů jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP v roce 2023 

10. Různé 
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K jednotlivým bodům programu: 

1.      úvod  
Text zahájení: 

Předseda Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP (dále jen "Výbor") zahájil jednání v 15:00 hodin a 
přivítal přítomné členy a hosty, konstatoval, že je Výbor usnášeníschopný. Došlo k rychlému představení členů i 
hostů. 

2. ověřovatel zápisu z jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

Předkladatel: Viktor Mahrik seznámil členy výboru s materiálem T-VTIV-0006, kterým navrhuje dnešním 
ověřovatelem zápisu pana Jana Bartko 
 
usnesení k bodu 2. 
výbor souhlasí, aby se ověřovatelem zápisu stal člen výboru Jan Bartko 
přijato jednohlasně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

3. program jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

Předkladatel: Viktor Mahrik nechal hlasovat o materiálu T-VTIV-0004, kterým je program jednání výboru 
 
usnesení k bodu 3. 
výbor souhlasí s navrženým programem výboru na jednání dne 20.3.2023 
přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

4. k Ročnímu plánu obnovy, rekonstrukce, modernizace a rozvoje vodohospodářského majetku zajišťovaných 
Pražskou vodohospodářskou společností a.s. v roce 2023 - konečný návrh 

Předkladatel: radní Bc. Michal Hroza představil krátce výboru materiál T-VTIV-0005, kterým je RIP – konečný návrh 
na rok 2023 (v kolečku připomínkování RHMP ve stavu 2) a předal slovo předsedovi představenstva společnosti PVS 
a.s. Ing. Pavlovi Válkovi, MBA. Následovalo krátké video, upoutávka o PVS a PVK a prezentace v délce 15 minut se 
souhrnnými daty, během které se členové měli možnost přímo dotazovat. Objasnil základní principy a vztahy ve 
společnosti PVS, PVK a jejich vztah k městu. Zmínil dav vodní zdroje pro Prahu (Úpravna Vody Želivka a Káraný) 
Členové byli seznámeni s cenotvorbou vodného a stočného, se Strategií rozvoje (byla schválena ZHMP v loňském 
roce), s principy financování plánu obnovy vodohospodářské infrastruktury (RIP i SIP). Hl. m. Praha jakožto akcionář 
má kontrolu nad činnostmi společnosti a dává pokyny k jednání a fungování. 
RIP 2023 je mix akcí dle rozdělní (akce zahajované, ukončované, připravované, rezerva) – 2,958 miliardy Kč, jejich 
skladba je z nájemného a z MZe, kdy plán je připravován na větší než zdroje, a to s ohledem na připravenost. (jedná 
se o zásobník akcí možný k realizaci v roce 2023). Je tedy o 7,65 % vyšší než zdroje. Před 3 roky došlo k současnému 
předkladu RIPu i SIPu (Střednědobý investiční plán), ke kterému je GISová aplikace, k níž mají členové výboru přístup, 
kde je vše přehlednější, náhled od jednotlivých akcí. 
PVS má již schválený SIP 2023-2027, ale v květnu tohoto roku bude opět PVS předkládat aktualizaci plánu SIP na roky 
2024-2028. Nyní se má předložit RIP 2023 a v říjnu roku 2023 bude RIP 2024 – 1.návrh. 
Následovala GISová aplikace s ukázkou pro MČ Vinoř (1 akce), modrá – pitná voda, červená - odpadní voda, 
zazoomování na jednotlivé části. Další ukázka pro MČ P3 – díky GISu došlo ke koordinaci s panem starostou a hodně 
to pomohlo právě MČ. Byl uveden odkaz pro zástupce MČ, aby si mohli zajistiti přístup do systému (do jednotlivých 
vrstev – příprava, realizace, akce má stavební povolení, čeká se na zahájení, referent PVS, při vysoutěžení je znám i 
zhotovitel..). Praha je rozdělena do 10 oblastí, není to pouze na jednu MČ a také ne na celou oblast Prahy. Pan Válek 
ukázal i plnění plánu k danému datu, čerpání, kontrakty, dodavatelské firmy, faktury k dané akce, atd. Z toho pak 
vychází podklad pro RHMP jako Informace do Rady za předchozí čtvrtletí, přístup k informacím má i dozorčí rada 
PVS. 
Tato prezentace byla následně všem členům výboru tajemníkem výboru rozeslána i s průvodním vysvětlením. 
Předseda poděkoval za prezentaci, vyzval členy, aby se za MČ zaregistrovali. Následně členy vyzval k debatě a 
dotazům a pak nechal hlasovat o návrhu usnesení. 
 
usnesení k bodu 4. 
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Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP bere na vědomí tisk R-47227 k Ročnímu plánu obnovy, 
rekonstrukce, modernizace a rozvoje vodohospodářského majetku zajišťovaných Pražskou vodohospodářskou 
společností a.s. v roce 2023 - konečný návrh 
(materiál T-VTIV-0005 bude předložen Radě hl. m. Prahy k projednání) 
přijato jednohlasně, pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 

5. k výsledku jednání s JCDecaux, Městský mobiliář spol. s r.o. 

Předkladatel: za radního Bc. Michala Hrozu krátce uvedl předseda Viktor Mahrik výboru materiál T-VTIV-0008.  
Předal slovo předsedovi představenstva THMP, a.s. Ing. Tomášovi Jílkovi, který materiál k výsledku jednání 
s JCDecaux, Městský mobiliář spol. s r.o. (v kolečku připomínkování RHMP ve stavu 2) odprezentoval. Pan Jílek 
zmínil, že by v budoucnu připraví podobnou prezentaci o společnosti THMP, se kterou by někdy v budoucnu 
seznámil členy výboru. Dále konstatoval, že pro letošní rok je již finanční plán schválen (veřejného osvětlení, 
městského mobiliáře a městských technologií). Celý proces navazuje se na materiál schválený Radou HMP v říjnu 
2022, týká se postupné výměny zastaralého mobiliáře společnosti JCDecaux z 90 tých let a přelomových roků 2000 a 
2010, za smluvních podmínek barteru za reklamní plnění – outdoorová reklama. Současně členy seznámil 
s rozhodnutím HMP obměnit tento mobiliář za vlastní (investiční objem 1 miliarda Kč, zastávky Bus a TRAM, 
odpadkové koše, zábradlí).  
Město vede se společností JCDecaux jednání, která by měla vést k odkupu použitého mobiliáře (toho, který byl a má 
být odstraněn). Pan Jílek členy výboru seznámil s milníky a zásadními skutečnostmi plynoucími z uzavřených smluv. 
Na závěr zdůraznil, že je třeba jednat při pořizování mobiliáře obezřetně dle zákona o veřejných zakázkách, proto si 
společnost THMP nechá vyhotovit znalecký posudek na cenu použitého mobiliáře. Stejně tak již mají ekonomické 
údaje, které stanoví výhodnost pořízení deinstalovaných zastávek a stanovenou možnou výši nákladů na jejich 
opravu, to bude rozhodující při předkladu Radě hl. m. Prahy a Zastupitelstvu HMP pro samotné rozhodnutí pro 
schválení a samotnou realizaci případného odkupu. 
Uvedl, že výměna městského mobiliáře (přístřešky, zastávky, lavičky, odpadkové koše) musí být v souladu s postojem 
IPRu, pro který nový design vyhotovil ateliér Olgoj Chorchoj. Je třeba vyhovět požadavkům památkářů, odboru 
dopravy, TSK, technickým a bezpečnostním normám (např. průchod pro kočárky, atd.). Pan Jílek uvedl, že tyto 
deinstalované přístřešky by se umísťovaly na městské části, kde se se zastřešenými zastávkami nepočítalo.  
 
Předseda Mahrik zmínil, že byl u začátků jednání s JCDecaux, kde nebyla z jejich strany vůli a ochota vyjednávat o 
jejich odprodeji městu. Ve smlouvě o exitu je uvedeno, že musí osazená místa odinstalovat a neměli by možnost je 
nikde jinde využít. Předseda Mahrik měl dotaz na 600 nových přístřešků a jejich obnovu do budoucna. Pan Jílek 
uvedl, že v nové Smlouvě je opce na cca 200 kusů, konečný stav na využití je celkem 800 přístřešků, kde nové 
přístřešky budu využity u nově budovaných tramvajových tratí DPP. Pokud by se podařilo odkoupit uvedené, mohlo 
by se město dostat na celkový počet 1300-1350 zastřešení. To by znamenalo zlepšení o 50 % pražských zastávek, 
odhad do budoucna je totiž 3000 zastávek. Nebyl stanoven další politický předpoklad, tato varianta se jeví jako soft 
varianta. Odprodej této části podniku JCDecaux by mohl být již snazší, město by mohlo skla kupovat dle svého 
výběru na volném trhu, nebylo by vázáno předchozími smluvními ujednáními JCDecaux, aby je třeba i nadále 
servisoval právě JCDecaux.  
Eva Tylová se ptala na mechanismus, zda by nebylo výhodnější pozastavit deinstalaci 200 zastávek, během které 
dochází k poškození skel. Pan Jílek potvrdil, že dochází k jejich poškození a bylo by výhodnější pokračovat v jednání 
s JCDecaux. Nové zastávky by dle paní Tylové měly být umisťovány tam, kde je to z estetického hlediska třeba a dle 
harmonogramu a dle selského rozumu. Pan Jílek opět zmínil smlouvu o exitu, kdy by již THMP nebylo vázáno 
smlouvou s JCDecaux a pak by mohli nakládat s přístřešky dle svých plánů. Současně upozornil na skutečnost, že plán 
výměny na letošní rok by šlo realizovat nastojato. Na některých zastávkách kvůli šíři není možné umístit lavičku, 
protože musí být ponechán průchozí profil 1,4 metru je pak obtížné lidem vysvětlit argument, že na novou zastávku 
se bude umisťovat nový IPR přístřešek bez laviček. Pak by THMP dělali repasování, aby mohly být zachovány 
požadované rozměry. Toto nebylo strategickým verdiktem předchozího vedení Prahy (2018-2022), ten byl z doby 
paní primátorky Krnáčové (2014-2018). Pan Jílek řekl, že by se jinak pod vše, co paní Tylová řekla, podepsal. 
Pan starosta MČ Vinoře Biskup zmínil obdobnou situaci, někde nebylo nic nebo byly přístřešky z drátoskla 
v dezolátním stavu, posprejované. Koncem loňského roku pan starosta zahájil jednání s JCDecaux. Uzavřeli koncesní 
smlouvu na 5 let s tím, že všechny zastávky ve Vinoři všechny zastávky vyměnili zdarma za nové, dle jejich výběru 
barev, brandu dle jejich požadavku, logo MČ. Na polovině jde jimi vybraná reklama, na jiných je to zcela bez reklamy, 
někde jsou nástěnky pro oslovení občanů. Mají dohodu, že tyto plochy mohou využít pro své potřeby za 0,-Kč. Je to 
jinak bezplatné, včetně jejich umývání 1x měsíčně. Pokud dojde k vandalismu, do 3-5 pracovních dní musí JCDecaux 
bezplatně uvést do původního stavu. Což je pro mě, pro starostu skvělé. Máme nezerové lavičky, a střechách jsou 
soláry, pohybová čidla, takže máme zastávky osvětlené. Chci se zeptat, když jsem tohle dokázal vyjednat já, starosta 
malé městské části, nešlo by to vyjednat také pro celou Prahu? Pan Jílek popsal výměnu a model určené HMP, 
zastávky vlastnit, pečovat o ně, určovat si jejich údržbu, ale i možnosti koncese, užití reklamy. Část se městu vrátí. 
Původní kontrakt byl velice nevýhodný. 10 mil. Kč platilo JCDecaux městu ročně. Po exitu je jiný model, město má 15 



 

TED 8.5.0.8 Strana 4 
 

mil. Kč za 1/2 roku jako výnos z realizované reklamy, toto je na dva roky, kdy zmizí plochy. Je jich nyní 1/3 ploch. 
Návratnost 10 let při životnosti 30 let. THMP může dále jednat jen na základě pověření dle schváleného usnesení 
RHMP nebo ZHMP. O tomto musí jednat Rada HMP a THMP pouze plní úkoly uložené Radou. 
Paní Kleslová má stejný názor jako paní Tylová na věc, proč se mají odinstalovat přístřešky, když chybí. Na Hroudě, 
kde bydlí chybí přístřešky směrem do centra by bylo vhodné je naopak doplnit. Požaduje seznámit se se zněním 
Memoranda. Pan Jílek vysvětlil, proč tam není. Následně bylo členům výboru přislíbeno toto Memorandum rozeslat, 
oni jsou vázáni mlčenlivostí.  
Pan Kočandrle MČ Praha 5 zmínil, že odstranění bylo velkým politickým tématem. Chtěl vědět, kde se projednávalo 
odinstalování a osazování novými přístřešky. Pan Jílek odpověděl, že výměna v poměru 1:1 koresponduje s výměnou 
JCDecaux, je tedy možné po inženýringu, jsou nutná stavební povolení (přes 650) se všemi souhlasy. Na P5 bylo 
oddáleno DIO, DIR v souvislosti s rekonstrukcí Barrandovského mostu. Doplnění seznamu vychází z požadavků TSK či 
DPP. Pak je vyrovnávací období – do konce roku, kam spadly žádosti, které byly oddáleny díky schvalovacím 
procesům (DIO, DIR). Další přístřešky lze zajistit dopisem s požadavkem na pana radního z MČ, kde se využije těch 
cca 250 odinstalovaných přístřešků (opční nárok) nad počet od JCDecaux nad počet výměny 1:1. takto se snažíme 
zajistit nad rámec cca 500 dalších. Pokud máte zájem o místa, kde chybí, obraťte se na mně (p. Jílka). 
Pan Macháček z MČ P1 oponoval paní Tylové a Kleslové, nesouhlasí s umístěním starých přístřešků do centra. 
Proběhne výměna všech přístřešků a také LCV nosičů a budete jejich vlastníky? Pan Jílek odpověděl, že tam, kde se 
získá stávající mobiliář bude třeba vyhovět památkářům v centru, mimo oblasti UNESCO bude předmětem jednání. 
Současně si nedovedou představit, že by byly ponechány nosiče JCDecaux. Uvedl, že pardon časový vznikl díky TSK, 
kdy nebyly povoleny zábory pro odstranění. THMP nechce čekat na vyrovnávací období a mít kontrolu nad 
outdoorovou reklamou (redukovat ji). Reklama nemá hrát prim, má být doplňkem a také digitalizace 150 zastávek na 
přestupních a frekventovaných místech má být osazena LCD obrazovkami od společnosti Samsung (na stojato). Bude 
to plně v režii odboru komunikace HMP, převážně kultura, obecné informace pro občany. 
Pan Bartko MČ P3 jen obecně místa, kde budou místa s prostorovým uspořádáním, kam nepůjdou osadit nově 
navržené od IPRu. Druhý dotaz, zda je plán, kdy by se město s JCDecaux nedohodlo. Co v případě s termíny pro 
jednání? Pan Jílek zmínil nápad pana Hřiba, který navrhl, aby se u Artěku (ateliér Orgoj chorchoj) nechal navrhnout 
užší model pro zastávku, aby bylo možné osazovat novými zastávkami. JCDecaux již může mít problém 
s uskladňováním demontovaných zastávek 600 kusů, to by je mohlo vést ke změně ve vyjednávání. Právě navýšením 
opce, výměna mobiliáře II. by mohla podpořit samotnou výměnu i navýšením investičních peněz. 
Předseda Mahrik poděkoval panu Jílkovi, který ještě zmínil čtení zákona o ZZVZ a platnost její novely od poloviny 
tohoto roku. Toto oddálení by mohlo THMP ušetřit peníze za uřezávání zastávek, které by následně v některých 
místech znovu usazovali, byla by to pak úspora veřejných financí.  
Předseda Mahrik nechal členy výboru hlasovat o usnesení. 

 
usnesení k bodu 5. 
Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP bere na vědomí tisk R-46054 
(materiál T-VTIV-0008 bude předložen Radě hl. m. Prahy k projednání) 
přijato jednohlasně, pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 

6. ke změně nositele úkolu u usnesení RHMP č. 220 ze dne 13.2.2022 

Předkladatel: předseda Mahrik uvedl výboru materiál T-VTIV-0011, kterým dojde ke změně nositele úkolu na základě 
usnesení RHMP č. 220 ze dne 13.2.2022 (v kolečku připomínkování RHMP ve stavu 1a) a předal slovo předsedovi 
představenstva THMP, a.s. Ing. Tomášovi Jílkovi. Ten členům vysvětlil, čeho se materiál týká. Pan radní Chabr nestihl 
vyřídit procesně úkol RHMP podepsat Memoradnum s PRE, kde jeho gesci převzal i s úkoly pana radní Hroza, pokud 
dojde ke schválení materiálu, bude moci dále konat-podepsat právě radní Hroza. Věcně jde o to, že pokud se dělají 
výkopy, kde má PRE sítě, bude se posilovat, měnit tenké připojení na silnější, aby mohla být příprava na budoucí 
elektro-nabíječky. Nynější nabíječky nejsou vzhledné, nezapadají do centra. Bude společná designová soutěž pro 
návrh subtilnější varianty, vyjadřovat se bude Pražská energetika, IPR, památkáři – zadavatelem pak budou všichni 
aktéři. Půjde tak o spolu zadávání dle ZZVZ. 
 
Předseda Mahrik upozornil, že je se záležitostí seznámen, stávající patice nejsou pěkné, uvedl, že v Brně mají hezké. 
Obává se i o dočasnost, jak dlouhá bude doba, než se osadí novými. Vyzval pana Jílka k odpovědi. Pan Jílek nechce 
předjímat, nemá technické řešení. Je to střet distributora a estetiky (IPR, památkáři), stožáry VO má životnost 50 let 
a dal za pravdu, že mělo proběhnout dříve. 
Paní Kleslová vznesla dotaz na rychlost rychlonabíječek. Pan Jílek řekl, že to je v řádu hodin, jsou nabíječky na Praze 
2 (13 míst) od prosince loňského roku, doba cca 4-5 hodin. Overnight funguje u majitelů garáží a domů. 
Rychlonabíječka funguje jinak, rychleji 20-30 minut. Požadovala prezentaci, obrázky. Pan Jílek přislíbil, že je příště 
přinese a osvětlí tuto problematiku, která je doplňkovou činností THM. Je to balanc mezi potřebou rezidentů a 
modernizací města. Projekt je designován již před 3 roky. 
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Paní Plesníková MČ P13 zmínila oblast Velké ohrady, kde se děje výměna, jaké tam budou tam elektronabíječky. Je 
na P13 málo parkovacích míst, toto opatření by ještě snížilo o další 2 místa. Jak se bude postupovat? Pan Jílek sdělil, 
že po domluvě s MČ a dle požadavků tamních obyvatel. Výměna kabelů bude v řádu desítek let, není třeba využívat 
ihned. 
Paní Tylová se zajímala o cenový aspekt pro uživatele, zda rychlonabíječka, běžná nabíječka. Zmínila i energetickou 
chudobu. Na sídlištích by mohlo být v průběhu času převaha elektromobilů, jak by se to prostorově zvládalo. 
Tajemník Bláhová uvedla, že je možné domluvit a navštívit Vídeň, kde by se členové Výboru mohli seznámit s již 
zavedenou službou a praxí elektromobility. 
Paní Klesová zmínila Španělsko, kde existují tarify a praxi tam běžnou. Posteskla si nad otázkou běžného parkování 
Praze. Pan Jílek opět zmínil praxi z Vinohrad, kde byly nabíječky velice exponované. Elektromobilisté si místo 
dokážou najít. Hlavním nyní je příprava výměny kabeláže, která je ovlivněna i změnami v oblasti energetiky. Tento 
zájem o elektromobilitu ze strany členů výboru je příjemný, jen nyní je třeba zopakovat, že je třeba ve věci s PRE 
pokračovat, a to může být započato po udělení mandátu radnímu Hrozovi, jakožto nositeli úkolu Radou HMP.  
Radní Hroza poděkoval za projednání materiálu a představení problematiky elektromobility, pak se omluvil, protože 
má ještě další jednání. 
Předseda Mahrik vyzval členy výboru k hlasování navrženého usnesení. Po hlasování se rozloučil i s panem Jílkem, 
který odešel. 
 
usnesení k bodu 6. 
Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP bere na vědomí tisk R-44213 
(materiál T-VTIV-0011 bude předložen Radě hl. m. Prahy k projednání) 
přijato jednohlasně, pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 
 

7. k záměru odboru investičního MHMP na realizaci veřejné zakázky "stavba č.42812 Celková přestavba Císařského 
ostrova, etapa 0005 Rekultivace plochy v jihovýchodní části ostrova; stavební práce" 

 Předkladatel: předseda Mahrik krátce výboru uvedl materiál T-VTIV-0009, který je nyní ve stavu 2 v kolečku 
připomínkování RHMP a předal slovo panu Ing. Petrovi Hankovcovi, vedoucímu oddělení dopravních staveb odboru 
INV MHMP.  Jedná se klasický záměrový tisk, kterým by v případě schválení navrženého materiálu Radou hl. m. 
Prahy, došlo ke stavebním pracím k úpravě jihovýchodní části Císařského ostrova a ke zrealizování etapy 0005 stavby 
č.42812. Město v minulosti získalo na Císařském ostrově u plavebního kanálu pozemek od PS, a.s., nyní jsou na něm 
hroudy, suť, železobetony. Toto území je třeba odstraněním navážet zrekultivovat pro oblast Divoké Vltavy. 
K pozdržení došlo díky požadavku na získání stavebního povolení, nikoli plánovaného oznámení od MČ P7. Díky tomu 
bude zahájení až na podzim letošního roku, kdy bude možné provést úpravy zeleně v době vegetačního klidu. Odbor 
INV MHMP bude mít dostatek času na soutěž o zhotovitele. 

 Předseda Mahrik vyzval k diskusi, nebylo dotazů a přistoupilo se k hlasování. Po hlasování upřesnil tajemník Bláhová, 
že materiál je před podpisem pana radního Kováříka a materiál by mohl být předložen ke schválení Radě HMP, aby 
odbor INV MHMP mohl zahájit soutěž na zhotovitele s dostatečným časovým předstihem. 

usnesení k bodu 7. 
Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP bere na vědomí tisk R-47101 
(materiálu T-VTIV-0009 bude předložen Radě hl. m. Prahy k projednání) 
přijato jednohlasně, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 

8. k záměru odboru investičního MHMP na realizaci veřejné zakázky "Stavba č.0012 Protipovodňová opatření na 
ochranu hl. m. Prahy, etapa 0001 Staré Město, Josefov, navýšení Q 2002 + 30 cm" 

Předkladatel: Viktor Mahrik předal slovo tajemnici Bláhové, která členy výboru seznámila s materiálem T-VTIV-0010, 
který je na odboru INV MHMP ve fázi rozpracovanosti. Tento materiál je jedním z mnoha, které se týkají 
protipovodňových opatření hl. m. Prahy. Předpokládaná hodnota byla stanovena v loňském roce, proto byla 
aktualizována, s ohledem na její výši bude muset být materiál odsouhlasen Radou HMP a následně Zastupitelstvem 
hl. m. Prahy. Uvedla, že ochrana města spadá pod odbor bezpečnosti MHMP, která je gescí pana primátora. 
Kontinuálně se městem zajišťuje ochrana, v současnosti se staví bezpečnostní přeliv na Hostivařské přehradě. Jsou 
hlídány přítoky Vltavy (Botič a další) v Praze. Centrum města je ochraňováno mobilním hrazením, které je 
obměňováno, to spadá pod paní ředitelku Štalmachovou, která by mohla členy výboru seznámit.  
Paní Tylová uvedla, že byla seznámena panem ředitelem Kyjovským (OCP MHMP) s materiálem, kdy část centra 
nesouhlasí s plánem ochrany, kdy je nově nastaveno záplavové území. Jak je tedy např. Karlín ochráněn, jsou tedy 
oblasti, kdy není zajištěna ochrana? Tajemnice Bláhová odkázala na podzimní jednání odboru BEZ MHMP, OCP 
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MHMP, LHMP, zástupců Povodí Vltavy, ČHMÚ a Městských částí, kdy se diskutovalo nad stanovenými údaji, a kde 
probíhala diskusze po změně klimatu dochází ke změně srážek, je třeba měnit výšky nivelačních latí, budovat 
bezpečnostní vrata. Uvedla i příklady, kdy jsou komunikovány požadavky města směrem k developerům, jejich plány, 
kdy i na jednom toku Botiče jsou různé výšky dle pro povodňové stavy, atd. Zmínila, že protipovodňová opatření se 
stále realizují a zdaleka nejsou na území od oblasti Soutoku (Berounka s Vltavou) k Suchdolu dokončená, zatím není 
projekt rozlivového území Maniny. 
Předseda Mahrik zmínil i změny most do Karlína (+ 30 cm) a jeho zvýšení o požadavek po roce 2002. 
Paní Tylová se informovala na materiál, který přišel od MŽP k podpisu pana primátora, jaký to bude mít praktický 
dopad na developery, zda dojde k průlomu a možnosti stavět. Tajemnice Bláhová jí odpověděla, že toto nebude 
zakázáno, ale zcela jistě budou dány podmínky, kdy to možné bude a co budu muset stavebníci doložit, na čem se 
budou muset se samosprávou dohodnout, co budou muset zrealizovat, aby výstavba byla možná. Pro město to 
v praxi bude znamenat přípravu území, finančně náročnější a bezpečnější zakládaní staveb. Tajemnice Bláhová se 
pokusí získat materiál, o kterém hovořila paní Tylová, v případě úspěšnosti jej členům Výboru rozešle a současně 
navrhla na některé jednání výboru pozvat paní ředitelku JUDr. Štalmachovou, aby osvětlila Povodňový plán hl. m. 
Prahy, systém modernizace a obměny a rozvoj protipovodňové ochrany města. Upřesnila, že tato oblast je průniková 
pro pana primátora (bezpečnost), náměstka Hlaváčka (územní rozvoj), radního Hrozu (investičně – INV MHMP) a 
náměstkyni Komrskovou (státní správa, vodaři na OCP MHMP a LHMP). 
Předseda Mahrik ukončil rozpravu, přislíbil zajistit pozvání paní Štalmachové a ředitele Kyjovského, aby mohli členy 
výboru seznámit s problematikou hlouběji. Pak pan předseda nechal hlasovat o usnesení. 

 
usnesení k bodu 8. 
Výbor bere na vědomí, že odbor INV MHMP na materiálu pracuje a současně souhlasí, aby se členové znovu 
seznámili s jeho výslednou podobou a následně hlasovali o jeho projednání před ZHMP 
přijato jednohlasně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

9. Stanovení plánu termínů jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP v roce 2023 
Předkladatel: Viktor Mahrik předseda výboru seznámil přítomné členy výboru s posledním bodem T-VTIV-0012, který 
navrhuje budoucí termíny konání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP po domluvě s panem 
radním Hrozou, a to ve dnech 17. 4.2023, 22. 5. 2023 a 19. 6. 2023 vždy od 15:00 hod. O navržených termínech 
nechal hlasovat. 

 
usnesení k bodu 9. 
Výbor souhlasí s navrženými termíny jednání Výboru v roce 2023 
přijato jednohlasně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

10. Různé 

Předseda výboru se zeptal na to, zda mají nějaké dotazy.  
 
Pan Edlman MČ P15 se zeptal na Botič, na matematickofyzikální model nad Hostivařským přelivem, který chrání 
před protržením přehrady nad Botičem. Byl model realizován? Existuje? Tajemnice Bláhová uvedla, že je třeba 
zpevnit hráz a pro upřesnění odpovědi předala slovo Petrovi Hankovcovi, který potvrdil, že pro vodní díla musí platit, 
bezpečné převedení povodňové vlny Q10000 extrémní povodeň. Zda jsou nové dotace z celého povodí však 
nedokázal zodpovědět, protože se území se a stejně tak poměry, to souvisí i s Povodími Vltavy, Berounky Sázavy. 
Bylo by vhodné pozvat k protipovodním zástupce všech dotčených (někoho od pana primátora, BEZ MHMP, OCP 
MHMP, LHMP, Povodí Vltavy, IPR, ČHMÚ).  
Předseda Mahrik poděkoval přítomným za účast, body byly zcela vyčerpány a připomněl termín příštího setkání dne 
17.4.2023. 

 
 

 

Jednání Výboru bylo ukončeno dne 20.3.2023 v 17:45 hodin. 

Termín příštího jednání byl stanoven na 17.4.2023 od 15:00 hodin. 
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